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С Ъ В Е Т   З А   Е Л Е К Т Р О Н Н И   М Е Д И И 

 

 

П Р О Т О К О Л  

 

№ 19 

от редовно заседание, състояло се на 09.05.2017 г. 

 

 

ПРИСЪСТВАТ: Бетина Жотева, Иво Атанасов, Мария Стоянова – председател на 

СЕМ,  Розита Еленова, София Владимирова.  

 

Начало на заседанието 11:00 часа, водено от Мария Стоянова – председател на СЕМ. 

Съставил протокола – Магдалена Сергиева. 

 

 

ДНЕВЕН РЕД:  

1. Избор на Председател на Съвета за електронни медии. 

  

Мария Стоянова: В този специален ден – 09 май, Денят на победата над хилеро-

фашизма, Денят на Европа, за СЕМ се превърна ден на новото начало. Спомням си, че 

точно преди една година и само две седмици след като Съветът за електронни медии 

обнови състава си с трима нови члена. Заедно с вас отворихме нова страница, която 

сега предстои да затворим, за да открием следващата.  

Медийната регулация не е тема, която вълнува обществеността. Затова не е и 

учудващо, че в политическите среди има малко политици, които се занимават с нея. 

Понякога медийната политика и медийната регулация получават обществен отзвук. За 

това обаче е необходимо във въздуха да се носи някаква скандалност.  

Една премерена и смея да кажа модерна регулация е съществена за функционалността 

на медийната система във всяка една демократична държава. Става въпрос за 

регулацията на един сектор, в който за разлика например от енергетиката или 

телекомуникациите, не се  организират или контролират икономически активи, а 

предимно културни. Регулацията в медиите не се занимава с инфраструктура или 

пазарни отражения, а със съдържание и ценности.  

Основният въпрос, който стоеше пред нас или пред мен, преди една година беше, как 

може да се организира Съветът за електронни медии като институция, така че и 

навътре, и навън да се създаде основа за развитие на модерна регулация в смисъла на 

„good-governance” съобразена с толкова скоростния технологичен напредък и 

преобразяването на медийната среда. Елементите на модерната регулация, според мен 

са видими навън, чрез откритата комуникация /обществено обсъждане на процедурата 

за избор на генералните директори на БНТ и БНР, публично разискване на критериите 

за съдържание, което би могло да увреди децата и подрастващите, оповестяване на 

доклади от мониторинговата дейност/, чрез консултации /за готовността за стартиране 

на цифрово радиоразпръскване/, чрез посредничество /по отношение на авторските 

права/, чрез действия. Навътре беше приложен същият приницип на работа – 

комуникация, консултации и действия. За първи път беше организирана работна среща 

с представители на друг регулатор, на която директно и в най-широк кръг бяха 

обменени добри практики и опит.  

Не бяха един и два случаите, в които в тази институция се чуваше „това не го пише в 

закона” или особено хубавото „това винаги се е правило така”. Със сигурност има 
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основания в тези твърдения, но според мен те не подпомагат развитието, а улесняват 

застоя.  

В цифри свършеното до днес изглежда така:  

Издадени са общо 35 лицензии за доставяне на радиоуслуги.  

Изменени са 48 лицензии за доставяне на радиоусулги. 

Прехвърлени са 25 лицензии за доставяне на радиоуслуги.  

Прекратена е 1 индивидуална лицензия.  

Издадени са задължителни указания за спазване условията на индивидуални 

лицензии за доставяне на радиоуслуга на пет доставчика.  

Изменена е 1 лицензия за доставяне на цифрова аудио-визуална медийна услуга.  

Отнети са 3 лицензии за доставяне на цифрова аудио-визуална медийна услуга.  

Извършваната целогодишно от Съвета проверка по изпълнението на чл. 125в установи 

напредък в изчистването на аудиовизуалния сектор от пиратско съдържание. Видно от 

данните само 9 действащи предприятия - от общо 259, нямат договори с 

МУЗИКАУТОР, а само 13 са без договори с ПРОФОН, като резултат на системните 

действия на СЕМ, предприети досега. 

За първи път от регулаторът получи малко, но все пак увеличение на бюджета. 

Обновена беше материалната база с купуването на нови компютри, слушалки и 

принтери, което не беше правено от десет години насам. 

Приходите в сравнение с предишен период са много повече. Разходите са в рамките на 

предвиденото.  

Конкретни и допълнителни данни за експертната, финансовата и междунароната 

дейност са поместени на страница на СЕМ и са обобщени в отчетите, предоставени на 

Народното събрание. 

Преди да пристъпим към припомняне на процедурата за избор на председател, считам 

своята работа за приключена и затова повече не съм разположение за тази функция.  

Г-жо Станева, заповядайте да припомните пред нас процедурата за избор на 

председател на Съвета за електронни медии.  

Главен юрисконсулт Станева запозна Съвета с процедурата за избор на председател 

на СЕМ (Приложение т. 2).   

Мария Стоянова: Благодаря, г-жо Станева! Колеги, сега пристъпваме към най-

интересната част в днешния ден, а именно предложенията за нов председател на Съвета 

за електронни медии. Ще започна първа, ако позволите. Предлагам за свой наследник, 

за бъдещ председател на Съвета за електронни медии, в следващата една година г-жа 

Розита Еленова. През тази една година с нея се запознахме, опознахме, както аз така и 

администрацията на Съвета за електронни медии. Тя се присъедини към нас миналата 

година. Положи усилия да навлезе в дейността на администрацията, в тази сложна 

понякога материя, наречена регулация, която се опитах да обясня тук с няколко думи 

преди малко. Г-жа Еленова положи усилия да се впише в този колектив, така че да бъде 

не само член на Съвета за електронни медии, но и част от администрацията със 

срещите, които е провеждала с колегите. За това съм убедена, че те при нея ще бъдат в 

добри ръце. Заповядайте, колеги! 

Бетина Жотева предложи за председател на Съвета за електронни медии г-жа София 

Владимирова. Изрази съгласието си относно изказването на г-жа Стоянова за г-жа 

Еленова. Допълни, че единственото предимство, което вижда при г-жа Владимирова е, 

че това й е втори мандат и е запозната с процедурите, администрацията, с 

необходимостта на СЕМ и има по-голям опит от г-жа Еленова, защото има по-дълго 

присъствие в СЕМ. 

Мария Стоянова: Ето, това е демокрация в действие. Г-н Атанасов, заповядайте! 

Иво Атанасов: Аз не предлагам никого. 
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Мария Стоянова: Вие нямате предложение. Предполагам, че г-жа Еленова и г-жа 

Владимирова нямат предложения. Г-жо Станева, съгласно процедурата, под Вашето 

наблюдение, пристъпваме към гласуване, колеги. Първото предложение е за г-жа 

Розита Еленова. Заповядайте, ако сте съгласни г-жа Розита Еленова да е председател на 

Съвета за електронни медии, моля да гласуваме. 

Гласуване: 2 (два) гласа “за” – Мария Стоянова и Розита Еленова. 

Моля да гласуваме г-жа София Владимирова да бъде председател на Съвета за 

електронни медии: 

Гласуване: 2 (два) гласа “за” – Бетина Жотева и София Владимирова.  

Г-н Атанасов, Вие и в двата случая се въздържате. 

Иво Атанасов: Въздържам се и в двата случая. Имах възможност да опозная 

експертните качества на двете предложени кандидатури, но не и управленските. Трябва 

ми известно време, тъй като периодите, в които те Ви заместваха Вас като председател, 

бяха твърде кратки, за да мога да преценя как биха се справили като ръководители на 

регулатора. За това ще се въздържа да гласувам и за двете кандидатури.  

Мария Стоянова: Колеги, предлагам да се съберем след два часа. 

Иво Атанасов: Може да се съберем след 20 мин.  

Мария Стоянова: Мисля, че не е възможно по процедура, г-жо Станева? 

Главен юрисконсулт Станева уточни, че е необходимо между заседанията да има 

времева пауза и няма пречка тя да бъде определена на 20 мин.  

Мария Стоянова: Добре, колеги, след 20 мин. отново в тази зала продължаваме с 

гласуване, със заседание с една единствена точка “Избор на председател на Съвета за 

електронни медии.” Вече имаме предложения, те са две – г-жа Розита Еленова и г-жа 

София Владимирова.   

 

СЕМ реши: съгласно чл. 37, ал. 2 от ЗРТ и т. 2 от Процедурата за избор на председател, 

поради липса на необходимото мнозинство от 4 гласа „за“, насрочва ново заседание за 

днес - 9 май 2017 г., от 11:40 ч. с точка единствена “Избор на председател на Съвета за 

електронни медии.” 

 

Край на заседанието 11:20 ч.  

 

Материали, приложени към Протокол № 19 

1. Дневен ред. 

2. Процедура за избор на председател на СЕМ.  

 

Мария Стоянова – 

председател на СЕМ 

 

 

...........................   

 

 

Бетина Жотева 

 

 

.............................  

 

 

Розита Еленова 

 

 

............................ 

     

 

 

София Владимирова 

 

 

........................... 

 

 

Иво Атанасов 

    

 

............................. 

 

 

        

Старши специалист: 

Магдалена Сергиева 

   

............................. 

     

 

 


